
 
 

 
Ympäristöterveydenhuollon yhteistoimintasopimuksen muuttaminen; 
eläinlääkintähuollon yhteisvastaanottotila ja yhteispäivystys 
 
KHALL § 110  
  
Valmistelija Hallintojohtaja Suvi Koskenlaine 

 
Haapaveden kaupungin ympäristöterveyslautakunnan esitys kunnille 
Ympäristöpalvelut Helmen eläinlääkintähuollon 
yhteispäivystysasiassa ja eläinlääkäreiden vastaanottoasiassa on 
oheismateriaalina. 
 
Sopimuskunnille esitetään seuraavaa: 
 
- siirrytään 1.1.2025 alkaen yhteispäivystykseen eli kahdesta 
päivystysalueesta yhteen. Päivystysalue on 1.1.2025 alkaen 
yhteistoimintasopimuskuntien (Haapavesi, Oulainen, Siikalatva ja 
Pyhäntä) alue. Päivystyssopimukset Pudasjärven kaupungin (Vaalan 
ja Utajärven osalta) ja Kalajoen kaupungin (Vihannin) kanssa 
irtisanotaan 1.1.2025 alkaen.  
 
-Oulaisten eläinlääkärin vastaanotto yhdistetään Haapaveden 
eläinlääkärin vastaanottoon. 1.1.2025 alkaen sopimuskuntien 
alueella Ympäristöpalvelut Helmessä on eläinlääkärin vastaanotot 
Haapavedellä ja Kestilässä. Oulaisten eläinlääkärin vastaanoton 
vuokrasopimus irtisanotaan 1.1.2025 alkaen.  
 
Haapaveden kaupunki käy yt-neuvottelut niiden eläinlääkäreiden 
kanssa, joita asia koskee. Koska eläinlääkäreiden työn tekeminen 
muuttuu, on asia käsiteltävä yhteistoimintamenettelyssä. Kun 
yhteistoimintaneuvottelut on käyty ja käsitelty, voidaan asia käsitellä 
kunnissa yhteistoimintasopimuksen muutosasiana. 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Riikka Moilanen 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää hyväksyä ja esittää edelleen 
kaupunginvaltuustolle yhteistoimintasopimukseen esitettyjen 
muutoksien hyväksymistä. 
 

Päätös Keskustelun kuluessa kaupunginhallituksen jäsen Jarkko Korhonen 
esitti, että asia palautetaan uudelleen valmisteluun muutoksen 
alkuperäisten tavoitteiden saavuttamiseksi. Matti Heikkinen kannatti 
esitystä.  
 
Kaupunginhallitus hyväksyi yksimielisesti Jarkko Korhosen 
kannatetun esityksen. 
 

KHALL § 172  
 
Valmistelija Kaupunginjohtaja Riikka Moilanen 

 
Ympäristöterveydenhuollon yhteistoimintasopimuksen muuttaminen 
edellyttää sopimuskunnilta samansisältöiset päätöksen. Poiketen 



 
 

muista kunnista (Haapavesi, Siikalatva, Pyhäntä) Oulaisten 
kaupunginhallitus päätti palauttaa yhteistoimintasopimuksen 
uudelleen valmisteltavaksi. Mikäli asiaa valmisteltaisiin uudelleen, 
tulisi muiden kuntien perua valtuustossa tehdyt päätökset. Oulaisten 
kaupunginvaltuustolle annettiin valtuustoinfo 27.5.2024, jolloin 
valtuutetuilla oli mahdollisuus esittää kysymyksiä. Jotta 
yhteistoimintasopimuksen muutos etenisi, Oulaisten 
kaupunginvaltuuston tulisi tehdä päätös samansisältöisenä kuin muut 
kunnat ovat jo tehneet. 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Riikka Moilanen 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää hyväksyä ja esittää edelleen 
kaupunginvaltuustolle yhteistoimintasopimukseen esitettyjen 
muutoksien hyväksymistä.  
 

Päätös Hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Merkittiin, että Jarkko Korhonen poistui esteellisenä kokouksesta 
asian käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi. Pöytäkirjantarkastajana 
toimi Jorma Perälä. 
 
 

KVALT § 56    
106/00.04.01/2024    
 
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus Kaupunginvaltuusto hyväksyy kaupunginhallituksen esityksen. 

 
Päätös Keskustelun kuluessa valtuutettu Tommi Oja esitti, että valtuusto ei 

hyväksy esitettyjä muutoksia yhteistoimintasopimukseen. Valtuutettu 
Sami Oja kannatti esitystä. 
 
Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että oli 
tehty kaupunginhallituksen esityksestä poikkeava kannatettu esitys, 
joten asiassa on äänestettävä. Puheenjohtaja esitti suoritettavaksi 
nimenhuutoäänestyksen, joka yksimielisesti hyväksyttiin.   
 
Puheenjohtaja teki seuraavan äänestysesityksen: Ne, jotka ovat 
kaupunginhallituksen esityksen kannalla, äänestävät JAA ja ne, jotka 
ovat Tommi Ojan kannatetun esityksen kannalla, äänestävät EI.  
Äänestysesitys hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin 24 JAA-ääntä ja 2 
EI-ääntä, liitteenä. 
 
Kaupunginvaltuusto hyväksyi kaupunginhallituksen esityksen. 
 
Merkittiin, että Jarkko Korhonen poistui esteellisenä kokouksesta 
asian käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi. 
 
 


